
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 

 

Zápis z 2. zasedání 

Zastupitelstva města Heřmanův Městec konaného dne 13.06.2022 v 17:00 hod. 
jednací sál, Městský úřad Heřmanův Městec, Havlíčkova 801 

 

Přítomni: Josef Kozel; JUDr. Tomáš Plavec; Mgr. Marek Výborný; Jan Bareš; Mgr. Eva Bočková; Ing. František Dvořák, 
MBA; Ing. Aleš Jiroutek; Ing. Martin Pleskot; Zdeněk Ryčl; Ing. Lenka Ulrichová; Tomáš Morávek; Ing. Lucie 
Nepovímová, MBA; Ondřej Dostál; Michaela Dyčková; Mgr. Klára Husáková; Jan Řehák; Jiří Pošík; Ing. 
Zdenka Sedláčková; Mgr. Alena Stránská 

Omluveni: Ondřej Volejník; Tomáš Celunda 

Zapsala: 

Ověřovatelé 

Přizváni: 

Ing. Ivana Jankovská, tajemnice 

Ing. Zdenka Sedláčková, Ing. Lenka Ulrichová 

Bc. Roman Charvát, velitel MP 
 
Schválený program: 

BO
D 

MATERIÁL PŘEDKLÁDÁ 

1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu Ing. Ivana Jankovská (KT) 

2. Kontrola usnesení Ing. Ivana Jankovská (KT) 

3. Zpráva o činnosti rady města Josef Kozel (ST) 

4. Zpráva o činnosti Finančního výboru  Jan Řehák (ZM) 

5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru Ing. Aleš Jiroutek (ZM) 

6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč Mgr. Alena Novotná (OVK) 

7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín Pavel Handlíř (OVCh) 

8. Zpráva o činnosti Městské policie Heřmanův Městec Roman Charvát (MP) 

9.1. Odprodej pozemku p.č. 1710/47 v k.ú. HM Josef Kozel (ST) 

9.2. Odprodej části pozemku p.č. 2172 JUDr. Tomáš Plavec (MST) 

9.3. Smlouva o smlouvě budoucí směnné - Ing. Kabelová, Chotěnice Josef Kozel (ST) 

9.4. Žádost o odkoupení části pozemku č.parc. 1856/2 v Konopáči, k.ú. Heřmanův Městec Josef Kozel (ST) 

10. Program regenerace MPZ v roce 2022 - rozdělení příspěvku Josef Kozel (ST) 

11. Závěrečný účet a Účetní závěrka města Heřmanův Městec za rok 2021 Josef Kozel (ST) 

12. Plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 31.3.2022 Josef Kozel (ST) 

13. Rozpočtové opatření ZM/2022/02 Josef Kozel (ST) 

14. Smlouva o spolupráci - obec Bylany JUDr. Tomáš Plavec (MST) 

15. Diskuse Ing. Ivana Jankovská (KT) 

16. Závěr Ing. Ivana Jankovská (KT) 

K jednotlivým bodům programu: 
 
 
 
1. Zahájení, určení zapisovatele, volba ověřovatelů, schválení programu 

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Pan starosta přivítal přítomné, informoval o zveřejnění pozvánky na zasedání a zpřístupnění podkladů pro 
zastupitele a veřejnost a to od 3.6.2022. Oznámil počet 17 přítomných zastupitelů, omluvil nepřítomného p. Tomáše 
Celundu a p. Ondřeje Volejníka. Paní Mgr. Stránská a p. Mgr. Husáková se omluvily s tím, že se dostaví později. 



Konstatoval usnášeníschopnost zastupitelstva. Informoval o zápisu z jednání zastupitelstva dne 14.3.2022, který byl 
zveřejněn obvyklým způsobem a byl bez připomínek. Dále podle platného jednacího řádu určil zapisovatelku a 
navrhl ke schváleni ověřovatele zápisu. Původně byla navržena jako ověřovatelka p. Mgr. Stránská, protože v 
okamžiku projednávání osoby ověřovatele nebyla ještě přítomna na jednání, navrhl za ověřovatelku p. Ing. 
Ulrichovou. Tento návrh byl přijat a dalším krokem bylo hlasování o programu zasedání, ke kterému nebylo námitek. 
Proto bylo přistoupeno k hlasování a program jednání byl schválen. 
 
Usnesení č.: Z/2022/021 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

s c h v a l u j e 
navržený program jednání  

II. 
 

s c h v a l u j e 
ověřovatele zápisu: Ing. Zdenka Sedláčková, Ing. Lenka Ulrichová 

III. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
že zapisovatelkou jednání byla určena Ing. Ivana Jankovská  

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková nepřítomna Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 17, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 4 
 

 
 
2. Kontrola usnesení 

Předkládá: Ing. Ivana Jankovská - tajemnice 
 
Byla předložena kontrola usnesení zastupitelstva města s termínem splnění za období od minulého zasedání, tj. od 
14.3.2022 do 13.6.2022. Všechna usnesení byla splněna s výjimkou usnesení č. 7/2022/013 "Odprodej části 
pozemku p.č. 1173/167 k.ú. Heřmanův Městec - Jiráskovi", kterým bylo uloženo zajistit podepsání kupní smlouvy s 
manželi Miluší a Pavlem Jiráskovými v termínu do 3.6.2022. Pan starosta informoval, že byl vyhotoven geometrický 
plán, nyní se čeká na odsouhlasení na katastrálním úřadě pracoviště Chrudim a po odsouhlasení bude předložena 
smlouva k podepsání. Z výše uvedených důvodů byl předložen návrh na posunutí termínu do 31.7.2022. Po 
hlasování k tomuto bodu se připojily k jednání p. Mgr. Stránská a Mgr. Husáková. 
Usnesení č.: Z/2022/022 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
předloženou kontrolu plnění usnesení zastupitelstva města s termínem splnění od 14.3.2022 do 13.6.2022 

II. 
 

s c h v a l u j e 
prodloužení termínu pro splnění usnesení č. 7/2022/013 "Odprodej části pozemku p.č. 1173/167 k.ú. Heřmanův 
Městec - Jiráskovi" do 31.7.2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková nepřítomna Ing. Martin Pleskot pro 



Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská nepřítomna   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 17, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 4 
 

 
 
3. Zpráva o činnosti rady města 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil zprávu o činnosti rady města za období od posledního konání zasedání zastupitelstva města. 
Kromě jiného informoval o průběhu rekonstrukce ulice Tylova včetně stavby autobusového terminálu, o zadání 
vypracování koncepce odkanalizování částí města (závěry budou na jednání ZM dne 12.9.2022), připomněl dopady 
humanitární krize v souvislosti s válkou na Ukrajině, řešení nárůstu cen energií u městem řízených příspěvkových 
organizací, výběrová řízení na obsazení  uvolněných pozic ředitelů MŠ Jonášova a Domova pro seniory, výběrové 
řízení na svoz a likvidaci odpadů a provoz sběrného dvora i jednání s Českou poštou o úpravě provozních hodin. 
Zmínil organizaci tradiční pouti, městských slavností i smlouvu s obcí Bylany, která garantuje příspěvek obce na 
provoz ZŠ v Heřmanově Městci.  
Do diskuse za přihlásil p. Ing. Jiroutek se 4 dotazy k terminálu: 1) Jaká částka je prostavěna? Reagoval vedoucí 
finančního odboru Ing. Vítek s tím, že přesnou částku neřekne, ale odpoví písemně. 2) Kolik je zatím víceprací, 
odpověděl p. starosta, že zatím nejsou, 3) Kolik je čerpáno z úvěru? Pan starosta odpověděl, že v minulém roce 50 
mil. Kč, nový úvěr se bude projednávat dnes. 4) Jak se plní termíny? K odpovědi se přihlásil pan místostarosta Ryčl -
termíny jsou dodržovány dle schváleného harmonogramu, do konce roku bude stavba předána do zkušebního 
provozu.  
Pan Mgr. Výborný vznesl dotaz, zda u příspěvkových organizací se uvažuje řešit navýšení ceny energií změnou 
technologie vytápění (např. instalací tepelných čerpadel), pan starosta odpověděl, že nikoliv. 
 
Usnesení č.: Z/2022/023 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti rady města za období od 26.2.2022 do 3.6.2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
4. Zpráva o činnosti Finančního výboru  

Předkládá: Jan Řehák - zastupitel 
 
Předseda výboru p. Jan Řehák předložil Zprávu o činnosti Finančního výboru pro stávající jednání zastupitelstva 



města. Z činnosti výboru zmínil seznámení členů výboru s provedením veřejnosprávní kontroly v MŠ Jonášova a 
DDM, zprávy z nedokončených kontrol budou předloženy na jednání zastupitelstva v září. Konstatoval, že finanční 
výbor se seznámil s výsledky přezkoumání hospodaření města včetně závěrečného účtu a účetní závěrky za rok 2021 
a s čerpáním rozpočtu za rok 2021, s návrhem rozpočtového opatření č. 2/2022, pozastavil se nad různým 
navýšením neinvestičním příspěvkům příspěvkových organizací u ZŠ a DpS. Pan starosta odpověděl, že je to z 
důvodu navýšení cen energií, kdy při sestavování rozpočtu na rok 2022 ředitelé navýšili své požadavky, ale po 
ukončeném 1. čtvrtletí finanční odbor vyhodnotil skutečnou spotřebu a po konzultacích u ZŠ a DPS navrhl další 
navýšení právě z důvodu nárůstu cen energií. 
 
Usnesení č.: Z/2022/024 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Finančního výboru pro jednání zastupitelstva města dne13.6.2022 a to od posledního jednání 
zastupitelstva 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
5. Zpráva o činnosti Kontrolního výboru 

Předkládá: Ing. Aleš Jiroutek - zastupitel 
 
Pan předseda kontrolního výboru Ing. Jiroutek předložil stručnou Zprávu o činnosti kontrolního výboru. Informoval, 
že zástupce výboru se zúčastnil otevírání obálek ve výběrovém řízení na svoz a likvidaci odpadů a provoz sběrného 
dvora. Mgr. Výborný se pozastavil nad navrženým usnesením, které schvaluje zprávu o činnosti, přestože výbor 
nepracoval. Pan předseda reagoval, že některé kontroly byly na zasedání zastupitelstva z plánu vyřazeny, ale ty které 
zůstaly byly splněny a ještě další proběhnou.  
 
Usnesení č.: Z/2022/025 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
zprávu o činnosti Kontrolního výboru zastupitelstva města za duben a květen 2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA zdržel se Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný zdržel se 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 



Mgr. Alena Stránská pro   
  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 17, Proti: 0, Zdrželi se: 2, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
6. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Konopáč 

Předkládá: Mgr. Alena Novotná - předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč 
 
Paní předsedkyně Osadního výboru pro Konopáč Mgr. Novotná se omluvila z účasti na zasedání a pověřila 
přednesením zprávy o činnosti osadního výboru p. místostarostu JUDr. Plavce. Ve zprávě mimo jiné zaznělo, že 
výbor byl informován o plánovaných akcích SDH Konopáč v místním písníku i to, že osadní výbor i nadále považuje 
řešení odkanalizování Konopáče jako prioritní úkol.  
 
Usnesení č.: Z/2022/026 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Osadního výboru pro Konopáč k datu 1.6.2022. 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
7. Zpráva o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 

Předkládá: Pavel Handlíř - předseda Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín 
 
Předseda osadního výboru p. Pavel Handlíř se zasedání nezúčastnil zprávu o činnosti výboru přednesl p. 
místostarosta Ryčl. Zmínil mimo jiné nového dodavatele připojení internetu, problematiku odkanalizování Chotěnic, 
přípravu zóny aktivního odpočinku, stavební úpravy v hasičské garáži, údržbu nádrže na návsi i čerpání rozpočtu 
schváleného pro Chotěnice včetně pořízení čerpadla.  
 
Usnesení č.: Z/2022/027 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti Osadního výboru pro Chotěnice a Radlín za období únor 2022 - květen 2022. 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 



Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
8. Zpráva o činnosti Městské policie Heřmanův Městec 

Předkládá: Roman Charvát - velitel městské policie 
 
Velitel městské policie přednesl zprávu o činnosti policie, zmínil řešení přestupků na úseku veřejného pořádku, 
dopravy, 4 přestupky předané správním orgánům, 1 trestný čin předaný Polici ČR a 61 přestupků při měření 
povolené rychlosti. Informoval o spolupráci s Policií ČR, se sociálním odborem městského úřadu, technickou 
skupinou města, Policií ČR i složkami integrovaného záchranného systému. Konkrétně při odchytu zvířat jich 5 bylo 
předáno majiteli, 2 ptáci byli předáni do záchranné stanice Pasička. Pan Ing. Dvořák doporučil zaměřit se na 
zakázané parkování na žlutých čarách u budovy pošty na úkor měření rychlosti. Velitel městské policie odpověděl, že 
se čekalo na správnou úpravu (před úpravou byla mimo platnou legislativu) a obnovu vodorovného žlutého 
dopravního značení, p. Mgr. Výborný doporučil nerušit měření rychlosti., ale špatné parkování řešit i jinde, např. 
proti služebně. Pan velitel odpověděl, že podle stávajícího dopravního značení se v těchto místech může zastavit, ne 
stát.  Další dotaz vznesla p. Mgr. Stránská, a to, zda se může stát po obou stranách ulice Jiráskova v části od 
sokolovny k vlakovému nádraží? Velitel odpověděl, že rozměry to umožňují a doplnil ho p. místostarosta Ryčl: z 
důvodů stavby je tato část hodně frekventována, od 20.6.2022 bude většina obsluhy stavby pouze ze strany 
Čáslavské ulice, ale v Jiráskově ulici zůstane přístup pro nákl. vozidla, která parkují v prostoru „průmyslové zóny 
HM“, situace se zastavováním před služebnou policie se změní, až se o prázdninách odstěhuje školní družina z čp. 
22, kde nyní sídlí spolu s městskou policií. 
 
Usnesení č.: Z/2022/028 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Zprávu o činnosti MP za období od 1.3.2022 do 31.5.2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
9/1. Odprodej pozemku p.č. 1710/47 v k.ú. HM 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil k projednání žádost paní Renaty Malátové o odkoupení pozemku parcelní číslo 1170/47 v 
k.ú. Heřmanův Městec, který se nachází podél spojovací komunikace z Konopáče do Heřmanova Městce. 
Upozornil, že pozemek je v současné době pronajatý zemědělskému družstvu a navazuje na lokalitu Travní, mohl 
by být využit při rozvoji této lokality. Rada města, odbor Správa majetku i městský architekt tuto žádost 
nepodpořili.  
 



Usnesení č.: Z/2022/029 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej pozemku parcelní číslo 1170/47 v k.ú. Heřmanův Městec paní Renatě Malátové, bytemm 
************** 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování paní Renaty Malátové o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 01.07.2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská zdržela se   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
9/2. Odprodej části pozemku p.č. 2172 

Předkládá: JUDr. Tomáš Plavec - místostarosta města 
 
Pan místostarosta JUDr. Plavec předložil žádost pana Jakuba Hamsy o odkoupení části pozemku parcelní číslo 
2172 v k.ú. Heřmanův Městec v Konopáčské ulici, který je vedený jako ostatní plocha/ostatní komunikace a v 
případě potřeby může sloužit k rozšíření komunikace nebo vybudování nového chodníku. Rada města, odbor 
Správa majetku i městský architekt k této žádost podali záporné stanovisko.  
Pan Mgr. Výborný poděkoval městskému architektovi za zpracování ministudie a požádal o realizaci co nejdříve, 
protože v současné době je ulice velmi zúžena neřízeným parkováním a je to námět pro práci městské policie. 
Požádal o prověření zákazu stání vpravo po odbočení z ulice Čáslavská do ulice Podél Dráhy a následně v ulici 
Konopáčské o možnosti zákazu zastavení v těchto místech. 
 
Usnesení č.: Z/2022/030 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

n e s c h v a l u j e 
odprodej části pozemku parcelní číslo 2172 v k.ú. Heřmanův Městec panu Jakubu Hamsovi, bytemm 
************** 

II. 
 

u k l á d á 
zajistit informování pana Hamsy o výsledku jednání zastupitelstva města 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 01.07.2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 



Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák zdržel se Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
9/3. Smlouva o smlouvě budoucí směnné - Ing. Kabelová, Chotěnice 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta informoval, že na základě zpracované projektové dokumentace pro stavbu "Chotěnice - rekonstrukce 

místní komunikace č. 57d" je nutno na jejím konci zřídit obratiště, které o výměře cca 75m2 zasahuje na pozemek 
č. parc. 178 (orná půda) v kat. území Chotěnice ve vlastnictví paní Ing. Ludmily Kabelové. Majitelka s umístěním 
obratiště na svém pozemku souhlasí za podmínky, že za zabranou část pozemku ji bude poskytnuta odpovídající 
náhrada formou směny, ale pouze na území v kat. území Chotěnice.  Po konzultaci s paní Kabelovou a městským 

architektem byla vybrána část pozemku č. parc. 562 (ostatní plocha - účelová komunikace) o výměře cca 75m2, 
která navazuje na její pozemek č. parc. 178 vše v k. ú. Chotěnice. Oddělení části pozemku č. parc. 562, nebude mít 
vliv na průjezdnou šíři této komunikace. Současně i navržená stoka veřejné kanalizace, kdy čerpací stanice je 
řešena při okraji stávající vozovky č. parc. 562 (východně od rodinného domu č.p. 105) nikterak neovlivní tuto 
směnu. Přesná výměra směny, bude určena až geodetickým zaměřením po dokončení stavby.  Doplnil, že rada 
města doporučila zastupitelstvu směnu schválit. 
 
Usnesení č.: Z/2022/031 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

s c h v a l u j e 

uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí směnné na část pozemkové parcely č. 562 o výměře cca 75m2 za část 

pozemkové parcely č. 178 o výměře cca 75m2 v k. ú. Chotěnice, mezi městem Heřmanův Městec a paní Ing. 
Ludmilou Kabelovou, bytem **************.  

II. 
 

u k l á d á 
zajistit podepsání Smlouvy o smlouvě budoucí směnné s paní Ing. Ludmilou Kabelovou a městem Heřmanův 
Městec. 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 07.07.2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
9/4. Žádost o odkoupení části pozemku č.parc. 1856/2 v Konopáči, k.ú. Heřmanův Městec 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 



Pan starosta uvedl, že pan Vladimír Novotný, bytem Konopáč 49, Heřmanův Městec, požádal o odkoupení části 
pozemku č. parc. 1856/2 (ostatní plocha) v k.ú. Heřmanův Městec v místní části Konopáč, severozápadně od 
víceúčelového sportovního areálu. Informoval, že pan Novotný má na tomto pozemku již několik let umístěna 
včelstva a po celou dobu užívání pozemku seká trávu. Jako důvod odkupu pan Novotný uvedl provedení oplocení 
pozemku z důvodu zabránění vykrádání včelstev a vandalismu na úlech. Dle předloženého zákresu pan Novotný 

chce odkoupit plochu o výměře cca 750 m2. Pronajatou má část pozemku zastavěnou včelínem o ploše 6 m2. 
Upozornil, že v současné době je dle územního plánu celý pozemek č. parc. 1856/2 součástí plochy sportovně 
rekreační, v rámci připravované změny územního plánu bude tento pozemek, respektive část, o kterou je 
požádáno k odprodeji, dotčena změnou - nově zde bude plocha smíšená obytná, která umožní realizaci rodinného 
domu venkovského charakteru. Odprodej pozemku odsouhlasil Osadní výbor Konopáč, naopak neodsouhlasila ho 
rada města na základě nedoporučujícího stanoviska městského architekta pana Ing. Ondřeje Teplého a odboru 
Správy majetku. 
 
Usnesení č.: Z/2022/032 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

n e s c h v a l u j e 
prodej části pozemkové parcely č. 1856/2 v kat. území Heřmanův Městec panu Vladimíru Novotnému, bytemm 
************** 

II. 
 

u k l á d á 
informovat pana Vladimíra Novotného o výsledku jednání městského zastupitelstva. 
Zodpovídá: Miloš Jožák, vedoucí správy majetku 
Termín: 07.07.2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík zdržel se 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 18, Proti: 0, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
10. Program regenerace MPZ v roce 2022 - rozdělení příspěvku 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta připomněl, že v rámci Programu regenerace městských památkových rezervací a městských 
památkových zón byla Ministerstvem kultury ČR pro rok 2022 městu Heřmanův Městec přidělena dotace ve výši 
675.000 Kč, která má být rozdělena mezi jednotlivé akce obnovy památek realizované v roce 2022. Pokud je 
vlastníkem památky jiná osoba než město, je podmínkou přidělení příspěvku z dotace MK ČR také finanční 
spoluúčast města a schválení poskytnutí příspěvku vlastníkovi památky Zastupitelstvem města. Jedna akce se týká 
majetku města - restaurování nástěnné malby v kapli sv. Kříže v ul. 5. května. V programu na letošní rok jsou 
zahrnuté i dvě akce, kde není majitelem nemovitosti město, a to oprava fasády budovy fary č.p. 26 - 2. etapa a 
restaurování varhan v kostele sv. Bartoloměje - 1. etapa. Upozornil, že v případě restaurování varhan je možná 
dotace až do výše 100 % uznatelných nákladů a není povinný příspěvek z rozpočtu města a podrobná kalkulace byla 
zahrnuta v materiálech rozeslaných zastupitelům města i v materiálech zpřístupněných veřejnosti na webu města.  
 
Usnesení č.: Z/2022/033 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 



I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
návrh rozdělení dotace z Ministerstva kultury ČR v rámci Programu regenerace MPZ na rok 2022 

II. 
 

s c h v a l u j e 
poskytnutí příspěvku z Programu regenerace MPZ na rok 2022 Římskokatolické farnosti - děkanství Heřmanův 
Městec v celkové výši 491.000 Kč, z toho 409.000 Kč z finanční podpory Ministerstva kultury ČR a 82.000 Kč z 
rozpočtu Města Heřmanův Městec na akci Fara č.p. 26 - oprava fasády, 2. etapa 

III. 
 

s c h v a l u j e 
poskytnutí příspěvku z Programu regenerace MPZ na rok 2022 Římskokatolické farnosti - děkanství Heřmanův 
Městec v celkové výši 196.000 Kč, z toho 196.000 Kč z finanční podpory Ministerstva kultury ČR a 0 Kč z 
rozpočtu Města Heřmanův Městec na akci Varhany v kostele sv. Bartoloměje - 1. etapa 
 
 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
11. Závěrečný účet a Účetní závěrka města Heřmanův Městec za rok 2021 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil Návrh Závěrečného účtu Města Heřmanův Městec za rok 2021 dle § 17 zákona č. 250/2000 
Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů včetně příloh (výkaz FIN 2-12 a Plnění a čerpání rozpočtu města 
za rok 2021), zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2021 (s výrokem "bez výhrad"), účetní závěrky 
(Výkazu zisku a ztráty, Rozvahy a Přílohy). Samostatně přiložil plnění a čerpání rozpočtu vedlejšího hospodářství za 
rok 2021. Informoval, že Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2021 byla poskytnuta dne 24.5.2022 
Finančnímu výboru, který ji vzal na vědomí a který měl rovněž k dispozici návrh Závěrečného účtu a Účetní závěrku 
za rok 2021. Závěrečný účet města Heřmanův Městec (návrh) byl zveřejněn na úřední desce od 26.5.2022. Dále 
předložil Závěrečný účet svazku obcí Heřmanoměstecko Svazek obcí, včetně Zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření svazku za rok 2021. 
 
Usnesení č.: Z/2022/034 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

s c h v a l u j e 
celoroční hospodaření města a Závěrečný účet města Heřmanův Městec za rok 2021, včetně zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření města Heřmanův Městec za rok 2021, a to bez výhrad 

II. 
 

s c h v a l u j e 
účetní závěrku za rok 2021 

III. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
Závěrečný účet dobrovolného svazku obcí Heřmanoměstecko svazek obcí za rok 2021, včetně zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření svazku za rok 2021 
 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 



Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
12. Plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 31.3.2022 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
Pan starosta předložil Plnění a čerpání rozpočtu města Heřmanův Městec k 31.3.2022 ve struktuře schváleného 
rozpočtu zastupitelstvem města. Plnění příjmů bylo na úrovni 16,6 % a bylo ovlivněno malým plněním dotací z IROP 
(2,2 %), daňové příjmy byly splněny na 29,0 %, nedaňové na 25,5 %. Celkové výdaje byly 13,6 % z celoročního 
rozpočtu (běžné výdaje čerpány na 21,6 %, kapitálové 8,2 %). Celková bilance rozpočtu činila - 0,6 mil. Kč. Vedlejší 
hospodářství vykázalo za první čtvrtletí ztrátu ve výši - 58 tis. Kč, když tržby za dřevo byly naplněny, ale zatím nebyly 
zaslány schválené dotace.  
 
Usnesení č.: Z/2022/035 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

b e r e  n a  v ě d o m í 
plnění a čerpání rozpočtu města včetně rozpočtu vedlejšího hospodářství k 31.3.2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
13. Rozpočtové opatření ZM/2022/02 

Předkládá: Josef Kozel - starosta města 
 
Pan starosta předložil návrh na rozpočtové opatření, které se týkalo kapitoly 1.1 Daňové příjmy, konkrétně 
očekávaného navýšení inkasa DPH a kapitoly 1.4 Přijaté dotace, především pro Domov pro seniory, pečovatelskou 
službu a příspěvek - daňový bonus. Sdělil, že na straně výdajů bylo opatření navrhováno jako reakce na přidělené 
dotace, navýšení neinvestičního příspěvku příspěvkovým organizacím z důvodu navýšení cen energií, změna 
územního plánu č. 3, přesuny mezi položkami a úspory v běžných výdajích. Celková bilance opatření byla + 2 715 tis. 
Kč. Na překlenutí časového nesouladu mezi platbami faktur a příjmem dotace na autobusový terminál byl navržen 
překlenovací úvěr ve výši 50 mil. Kč, který bude splacen v okamžiku přijmu dotace. Upřesnil, že úvěr bude čerpán 
postupně, podle potřeb (dle postupu prací a fakturace investiční akce autobusový terminál) a celý bude splacen v 
okamžiku příjmu dotace na tuto akci, úroky budou placeny jen ze skutečné výše čerpání úvěru a úvěrová smlouva 
byla navržena ve 2 variantách (fixní sazba úroků, nebo pohyblivá 1M PRIBOR s pevnou odchylkou). Rada města 
doporučila fixní úrokovou sazbu a pan starosta doplnil, že po schválení zastupitelstvem města lze žádat o příspěvek 



na úhradu úroků od Pardubického kraje. Vrátil se k navýšení z výnosů daní a upřesnil, že se předpokládá podle 
vývoje HDP, za rok 2022 nárůst výnosu DPH cca o 10 mil. Kč, ale v opatření se navrhuje jen cca 4,3 a celková bilance 
rozpočtu po schválení rozpočtového opatření bude činit - 39,9 mil Kč.  
Pan Řehák se dotázal, kdy bude zahájen zkušební provoz terminálu. Pan starosta odpověděl, že není jasno s 
postupem prací ze strany Správy železnic a jejich synchronizací s prací na terminálu, ale to nemá přímý vliv na 
postup prací a do konce roku 2022 bude stavba předána do zkušebního provozu a od března 2023 bude nový jízdní 
řád - podmínkou je kolaudace. Dotace bude zaslána po dokončení stavby.  
 
Usnesení č.: Z/2022/036 
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

s c h v a l u j e 
rozpočtové opatření ZM/2022/02 dle položkového znění, které je přílohou tohoto usnesení 

II. 
 

s c h v a l u j e 
překlenovací úvěr KB ve výši 50 000 tis. Kč na překlenutí časového nesouladu mezi výdaji a inkasem dotace na 
autobusový terminál 
(varianta úvěrové smlouvy s fixní úrokovou sazbou) 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 
Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák zdržel se Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA proti 
Ing. Aleš Jiroutek proti Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská proti   

  
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 15, Proti: 3, Zdrželi se: 1, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
14. Smlouva o spolupráci - obec Bylany 

Předkládá: JUDr. Tomáš Plavec - místostarosta města 
 
Pan místostarosta JUDr. Plavec předložil obcí Bylany podepsaný návrh Smlouvy o spolupráci při zajišťování povinné 
školní docházky dětí s trvalým pobytem v obci Bylany. Zastupitelstvo obce Bylany návrh smlouvy schválilo dne 
23.5.2022 usnesením č. 02/2022, znění navržené smlouvy bylo stejné jako u již podepsaných smluv s dalšími 
okolními obcemi, tj. je sjednán měsíční příspěvek na provoz školy ve výši 200,- Kč/žák.  
 
Usnesení č.: Z/2022/037 
  
Zastupitelstvo města Heřmanův Městec 
I. 
 

s c h v a l u j e 
uzavření Smlouvy o spolupráci při zajišťování povinné školní docházky dětí s trvalým pobytem v obci Bylany 

II. 
 

u k l á d á 
podepsat smlouvu o spolupráci s obcí Bylany 
Zodpovídá: Josef Kozel, starosta města 
Termín: 30.06.2022 

  
Tomáš Celunda nepřítomen Jan Bareš pro 
Ing. František Dvořák, MBA pro Ondřej Dostál pro 
Zdeněk Ryčl pro Michaela Dyčková pro 
Mgr. Klára Husáková pro Ing. Martin Pleskot pro 
Ing. Lenka Ulrichová pro Mgr. Marek Výborný pro 
Ing. Zdenka Sedláčková pro JUDr. Tomáš Plavec pro 



Josef Kozel pro Ondřej Volejník nepřítomen 
Jan Řehák pro Jiří Pošík pro 
Tomáš Morávek pro Ing. Lucie Nepovímová, MBA pro 
Ing. Aleš Jiroutek pro Mgr. Eva Bočková pro 
Mgr. Alena Stránská pro   

  
 
Usnesení bylo přijato. Hlasování - Pro: 19, Proti: 0, Zdrželi se: 0, Nehlasovali: 0, Nepřítomni: 2 
 

 
 
15. Diskuse 

Diskusi zahájil p. Ing. Jiroutek dotazem, zda je zkolaudována kinokavárna? Pan místostarosta JUDr. Plavec 
odpověděl, že město má kladná vyjádření správních orgánů a mělo by být vydáno rozhodnutí o změně účelu užívání. 
Dále se p. Ing. Jiroutek dotázal na 1. etapu prací v šatně kina a zda je stavební povolení? Odpověděl opět pan 
místostarosta JUDr. Plavec: Stavba je ohlášena, proběhnou pouze udržovací práce, protože nebyly navýšeny finance. 
Další dotaz p. Ing. Jiroutka se týkal zpevněné plochy u sběrného dvora a podkladů pro tuto akci, vedoucí odboru 
Správy majetku pan Jožák odpověděl, že v rámci územního řízení má město všechna potřebná povolení. P. Ing. 
Jiroutek doplnil, že v prosinci mu bylo řečeno, že v kině je vše v pořádku a pokračoval dotazem, jak město hájí zájmy 
občanů v Chotěnicích ve věci vrakoviště a složených pneumatik na pozemku města. Odpověděl p. místostarosta 
Ryčl, že vše není na pozemku města, vrak je přesně definovaný a když vozidlo nesplňuje tuto definici, nelze jej 
odtáhnout. 
 
Pan Martin Jožák se připojil s konstatováním, že po dobu 5 let je vrakoviště a sklad pneumatik na pozemku města a 
město nevybírá poplatek za zábor pozemku. Pan starosta odpověděl, že o poplatku bude informovat na jednání 
zastupitelstva v září. Pan Martin Jožák doplnil, že se lze podívat na internetu na mapy a vše je tam zdokumentováno. 
  
Paní Jindrová vznesla připomínku, že na sídlišti U Bažantnice stojí na parkovišti už 1 rok cizí automobil a zabírá 
parkovací místo místním občanům. Velitel městské policie odpověděl, že má SPZ a není to tedy dle platné legislativy 
vrak a nelze odtáhnout. Dále doplnila, že na několika parkovacích místech nelze parkovat, protože na ně padá ze 
stromů na okolních soukromých pozemcích nepořádek. Pan místostarosta JUDr. Plavec konstatoval, že si informaci 
prověřil, a i bez souhlasu majitele lze stromy ořezat.   
 
Pan Ing. Dvořák podal dotaz na stav rybníka v zámeckém parku, paní ředitelka domova pro seniory  v zámku Mgr. 
Husáková odpověděla, že nemá informace o přivedení vody do rybníka, nutno kontaktovat Český rybářský svaz. 
 
Pan Řehák připomněl, že na zasedání zastupitelstva v září a opětovně v prosinci 2021 byl na zasedání zastupitelstva 
podán dotaz, jak dopadly žádosti o dotace na hřiště u školy, dodal, že pan starosta i p. Mgr. Výborný tvrdili, že 
dotace nebyla nároková a město prostě nebylo vykryto, ale na dotaz u poskytovatele bylo sděleno, že nebyl doložen 
strategický rozvojový dokument města a žádost o dotaci pro rok 2022 město nepodalo. Pan starosta sdělil, že město 
má plán rozvoje sportu. Dále pan starosta reagoval, že nelze okamžitě odpovědět, informace bude poslána písemně. 
Pan Řehák ještě doplnil, že dotace na podobné věci stále probíhají. Pan Řehák vyjmenoval různá města v ČR, která 
dotaci dostala. Pan Mgr. Výborný uvedl, že on nikdy neřekl, že se město nemůže zapojit. Uváděná města jsou z 
prstence okolo Prahy, která měla zvláštní statut, což Heřmanův Městec není, ale informace prověří. Pan starosta 
dodal, že pokud zastupitelé o nějaké možnosti vědí, nechť úřad informují. 
 
Martin Jožák se obrátil na p. místostarostu Ryčla s reakcí na informaci, že údajně nikomu v Chotěnicích nevadí 
vrakoviště a problémový pan Pekarčík. K diskusi se připojil velitel městské policie a informoval, že jednal s 
živnostenským úřadem, odborem životního prostředí i zástupci hygienické stanice, nebyli však vpuštěni na pozemek, 
který vlastní bratr p. Pekarčíka. Na požadavek o spolupráci s kriminální službou bylo sděleno, že toto není 
dlouhodobé porušování a nelze zasáhnout. Vznesl řečnickou otázku, pokud uvedené úřady neuspěly, jak může uspět 
městská policie, která má kompetence ještě menší? P. Ing. Jiroutek dodal, ať se řeší pozemky města, a ne ty cizí. Pan 
starosta slíbil, že se prověří, co je na pozemcích města. 
 
Pan Ing. Jiroutek pokračoval s výhradou, že dotační tituly existují, podněty nemůžou dávat zastupitelé, ale je to věcí 
radnice.  
Pan Mgr. Výborný se vrátil k úvodu jednání s tím, že kontrolnímu výboru nebylo nic zakázáno (v plánu činnosti), ale 



plán činnosti byl uveden do souladu se zákonem o obcích. Závěrem pozval přítomné na festival Hudební léto, 
v rámci, kterého proběhne 6 koncertů. 
 
Pan Řehák konstatoval, že uvede na správnou míru - kontrolnímu výboru nebyl zastupitelstvem schválen navržený 
plán kontrol. Připojil se p. Ing. Jiroutek s tím, že kontroly byly provedeny, věci radnici nemilé byly z plánu činnosti 
vyřazeny. 
 
Pan Ing. Martin Kolář vznesl dotaz k terminálu na výši úrokové sazby překlenovacího úvěru. Pan starosta odpověděl - 
sazba 6,01 %. Další jeho dotaz se týkal připravenosti města na situaci, že Správa železnic nestihne termín. Pan 
starosta odpověděl, že kolaudace není ohrožena, protože technologicky není provázána práce Správy železnic a 
práce na autobusovém terminálu. 
 
Pan Ing. Jaroslav Heřmánek pozval p. Mgr. Výborného a Ing. Jiroutka na schůzku na téma Šimonkova ulice (od 
vlakového přejezdu směrem z města ven), kde by chtěl vysvětlil svoje požadavky na úpravu ulice. Oba pozvání přijali 
s tím, že však nejsou vodohospodáři, a doporučili zajistit si k jednání odborníka-vodohospodáře.  
 
 
 

 
16. Závěr 

Protože již nebyly další příspěvky do diskuse, pan starosta jednání v 18.30 hod. ukončil. 
  
 

 
 
 
 
 
 
 

JUDr. Tomáš Plavec 
místostarosta 

Josef Kozel 
starosta 

 
 
 
 
 
 

Ing. Zdenka Sedláčková 
ověřovatel zápisu 

Ing. Lenka Ulrichová 
ověřovatel zápisu 

 
 


